

1. Record Nr.	UNINA9910787649403321
Titolo	Plato revived : essays on ancient Platonism in honour of Dominic J. O'Meara / / edited by Filip Karfik and Euree Song
Pubbl/distr/stampa	Berlin : , : De Gruyter, , [2013] ©2013
ISBN	3-11-032466-0
Descrizione fisica	1 online resource (440 p.)
Collana	Beitrage zur Altertumskunde, , 1616-0452 ; ; Band 317
Altri autori (Persone)	KarfikFilip SongEuree <1971-> O'MearaDominic J
Disciplina	184
Soggetti	Platonists
Lingua di pubblicazione	Inglese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Note generali	Description based upon print version of record.
Nota di bibliografia	Includes bibliographical references.
Nota di contenuto	Front matter -- Preface -- Table of Contents -- Plotins Theorie des Schönen und der Kunst -- Le statut des objets intelligibles chez Alexandre d'Aphrodise et Plotin -- « Toute pluralité participe en quelque manière de l'un » -- Leibniz, Plato, Plotinus -- Shadows on the Soul: Plotinian Approaches to a Solution of the Mind-Body Problem -- -- Ashamed of Being in the Body? Plotinus versus Porphyry -- Das Verhältnis von Seele und ratio in Augustins Abhandlung De immortalitate animae -- Ethics and Metaphysics in Plotinus -- „...die feine Stimme der Zikaden“ -- When Virtue Bids Us Abandon Life -- Porfirio ha scritto un trattato ' ? -- Augustinus und die neuplatonischen Tugendgrade -- Platonismus als ‚Philosophie des Glücks‘: Programm, Symbolik und Form in der Vita Procli des Marinos -- Das Paradox von der Philosophenherrschaft im Staat, Staatsmann und in den Gesetzen -- Being True to One's Birth: What is gennaion in the Noble Falsehood of the Republic? -- -- Strafrechtsprinzipien bei Aristoteles und Platon -- The Image of Egypt in the Platonic Tradition -- La prière à l'Un dans le traité 10 [V, 1] de Plotin et la tradition philosophique grecque -- Augustine at Ostia: A Common Misreading -- Thémistios et l'oracle des philosophes Boèce. Consolation de Philosophie III, metrum 9 -- Boèce. Consolation de Philosophie III, metrum 9 -- La philosophie n'est pas la philosophie c'

Sommario/riassunto

Die einzelnen Beiträge dieses Bandes sind unterschiedlichen Formen der Wiederbelebung des Platonismus innerhalb der antiken Philosophie gewidmet. Besondere Aufmerksamkeit ist den Themen der Einheit und der Schönheit, des Geistes und der Erkenntnis, der Seele und des Leibes, der Tugend und des Glücks sowie der politischen und der religiösen Dimension des platonischen Denkens gewidmet. Ausgehend von Platon und Aristoteles werden die Verwandlungsformen von Platonismus, insbesondere bei den Neuplatonikern Plotin, Porphyrios, Jamblich, Themistios, Proklos und Marinos sowie bei den christlichen Autoren Augustin, Boethius und Dionysios Areopagites untersucht. Die Autoren des Bandes knüpfen dabei in vielfältiger Weise an die Arbeiten von Dominic J. O'Meara an. Die Weiterführung seiner Ansätze rückt insbesondere die spätplatonische Ethik in ein neues Licht. Die jeweiligen Studien tragen darüber hinaus zur Erforschung der vielfältigen Bezüge der Platoniker aufeinander sowie auf andere Denker bei. Das Buch macht in seiner ganzen Breite das Erneuerungs- und Verwandlungspotenzial des antiken Platonismus deutlich.

The essays compiled in this volume individually address the varied forms in which the revival of Platonism manifested itself in ancient philosophy. It pays special attention to the issues of unity and beauty, the mind and knowledge, the soul and the body, virtue and happiness, and additionally considers the political and religious dimensions of Platonic thought. Starting from Plato and Aristotle, the studies examine the multiple transformational forms of Platonism, including the Neo-Platonists – Plotinus, Porphyrios, Iamblichus, Themistius, Proclus, and Marinus – along with Christian thinkers such as St. Augustine, Boethius, and Dionysus the Areopagite. The authors who have contributed to this volume make multiple references to the scholarly work of Dominic J. O'Meara. Their further refinement of O'Meara's approach particularly casts a new light on Late-Platonic ethics. The essays in this collection also contribute to scholarly research about the multiple inter-relationships among the Platonists themselves and between Platonists and philosophers from other schools. Taken as a whole, this book reveals the full breadth of potential in the revival and transformation of ancient Platonism.
